
verlopen, omdat het nogal wat
consequenties heeft voor de scholen.

Het kan dezer dagen natuurlijk niet
anders en dus is er vandaag ook
gesproken over artikel 23 van de
Grondwet en de mogelijkheden om
in het openbaar onderwijs de vrijheid
van onderwijs te beleven. Ik roep u
toch echt op om niet alle debatten
aan te grijpen om hierover te
discussiëren. De Onderwijsraad zal
met een advies komen over artikel 23
en de wijze waarop wordt omgegaan
met het toelatingsbeleid en het
beleven van de vrijheid van
onderwijs. Ik stel voor om de vragen
die vandaag in verband met artikel
23 zijn gesteld, te behandelen bij het
debat over dit advies van de
Onderwijsraad. Dit advies moeten wij
nog ontvangen, maar als dat is
gebeurd, zullen wij ongetwijfeld
uitgebreid met elkaar van gedachten
wisselen.

Ik denk dat het de moeite waard is
als een aantal van u met elkaar in
overleg treedt over de voorliggende
amendementen. Uit de benadering
van de heer Slob spreekt een grote
vrees voor vergroting van de
administratievelastendruk van het
schoolhoofd. Uit de redenering van
mevrouw Barth maak ik echter op
dat het helemaal haar bedoeling niet
is om het zo vorm te geven. Waarom
kunt u elkaar dan niet vinden?
Misschien kunt u nog een poging
wagen? Het is natuurlijk waar dat
ouders de belangen van hun kind
wegen. Het is inderdaad belangrijk
dat dit mogelijk blijft, maar ik wil de
heer Slob toch ook vragen, te
luisteren naar de indieners van het
andere amendement. Zij hebben
namelijk ook gelijk als zij stellen dat
het altijd een afweging van belangen
moet zijn, ook met die van de school.

Het mooie aan het omzetten van
het leerrecht naar een leerplicht is
dat de overheid daarmee verant-
woordelijk wordt voor alle voorzie-
ningen. Dat blijkt wel uit de aandacht
die wij hebben besteed aan de
kosten die moeten worden gemaakt
voor het personeel, de huisvesting
en de lokalen. Dat is een groot goed.
Tegelijkertijd is het ook een groot
goed dat wij dan wellicht voor het
laatst hebben gediscussieerd over de
ongelijksoortigheid van de onder-
bouw en de andere groepen in de
basisschool. Bij de discussie over de
klassenverkleining is uitgebreid
gesproken over de lange tijd die
nodig was voor de eenwording van
het kleuter- en het lager onderwijs.

Ook inhoudelijk bleek het toen
moeilijk om het proces van de eerste
twee jaren op een goede manier te
koppelen aan de jaren die daarna
komen.

Om dat mogelijk te maken is
besloten tot een mega-investering.
Mevrouw Lambrechts weet daar alles
van, want zij heeft zich daarvoor
bepaald in het zweet gewerkt. Omdat
zij zo hard heeft gewerkt voor die
mega-investering, zou ik het zeer op
prijs stellen als zij deze wet zou
kunnen steunen. Die mega-
investering was nodig om het eerste
deel van het basisonderwijs op een
serieuze manier een bijdrage te
kunnen laten leveren aan het
onderwijs daarna. Natuurlijk zullen
de kinderen in de laagste klassen
veel spelen, maar dat neemt niet
weg dat deze klassen vanaf dag één
een belangrijke educatieve functie
vervullen.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, morgen
over het wetsvoorstel te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 21.19 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende brieven:
een, van de minister-president,

minister van Algemene Zaken, over
feiten en cijfers over het kabinets-
beleid (28000, nr. 27);

een, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, over de inzet
van wetenschappelijke instituten bij
de uitvoering van de ICB (28000-V,
nr. 51);

een, van de staatssecretaris van
Justitie, over de uitkomsten van het
onderzoek naar de positie van
vrouwen in de asielprocedure (19637,
nr. 656);

een, van de minister voor Grote
Steden- en Integratiebeleid, over de
uitvoering van een aantal beleids-
voornemens die in de nota Integratie
in het perspectief van immigratie
staan (28198, nr. 4);

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van de beleidsnotitie

Planningsvrijheid in het vmbo
(27903, nr. 4);

twee, van de minister van
Financiën, te weten:
een, inzake het stuk ’’praktische
voorbeelden van dubbel toezicht’’
(28122, nr. 4);
een, ten geleide van de Voorjaarnota
2002 (28295);

een, van de staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, inzake de
verouderingsaftrek (27926, nr. 7);

twee, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, te weten:
een, ten geleide van het Tracébesluit
Kortsluitroute 2001 (22589, nr. 194);
een, over meerlaagsautosnelwegen
(28000-A, nr. 26);

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de actuele stand van zaken over
het medisch onderzoek vliegramp
Bijlmermeer (26241, nr. 43).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Buitenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van het Verdrag
inzake sociale zekerheid tussen het
Koninkrijk der Nederlanden en de
Federatieve Republiek Brazilië;
een, ten geleide van een notawisse-
ling met de Universiteit van de
Verenigde Naties en met het
Internationale Gerechtshof;

een, van de minister van Justitie,
ten geleide van het eindrapport
inzake het programma Versterking
rechterlijke organisatie;

een, van de staatssecretaris van
Justitie, inzake uitstel kabinetsreactie
op het rapport Nèt Loke Falta,
ontbrekende schakels;

een, van de minister voor Grote
Steden- en Integratiebeleid, ten
geleide van het onderzoeksrapport
Sociale pijler;

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van de voortgangsrapportage
Stad & Milieu 2001/2002;

een, van de staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
inzake doorrekening van een extra
WAO-variant door het CPB.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

3. de volgende brieven:
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een, van het advocatenkantoor
Böhler, Franken, Koppe en De Feijter,
inzake het overlijden van A. El
Bakiouli en K. El Hassnoui;

een, van J.J.C.M. Ruis, inzake de
oorlog tussen Israël en Palestina;

een, van S. Pieplow, inzake civiel
recht/Wetboek van Rechtsvordering,
artikel 69 RO;

een, van B. Ankersmit, over onder
andere jeugdcriminaliteit;

een, van B.G. Daal, inzake
onregelmatigheden van de minister
van Justitie van Nederland en de
Nederlandse Antillen;

een, van R. van Albada, inzake
enquête van het Centraal bureau
voor de statistiek (CBS);

een, van J. Hornung, inzake
administratie Indonesische pensioe-
nen;

een, van A. Lohmann-Gaasbeek,
over onder andere huisarts, thuiszorg
en verzorgingstehuizen;

een, van J. Res, over onder andere
verspillende overvloed en terugdrin-
gen van de armoede.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies.
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